

**2049 (XXVI). Petition from Mr. Shufai Yuwar
(T/PET.4/186)**

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from Mr. Shufai Yuwar concerning the Cameroons under United Kingdom administration,⁴⁶

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

*1098th meeting,
2 June 1960.*

**2050 (XXVI). Petition from the Secretary of the Women's Section of One Kamerun, Modeka
(T/PET.4/189)**

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from the Secretary of the Women's Section of One Kamerun, Modeka, concerning the Cameroons under United Kingdom administration,⁴⁷

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of the special representative;

2. *Notes* the statement by the special representative of the Administering Authority that an investigation has been conducted and that nothing has been found to substantiate the allegation that a number of Cameroonians were arbitrarily prevented from registering their names in the electoral lists;

3. *Expresses its confidence* that, whenever a genuine grievance arises in this respect, the Administering Authority will take the necessary steps to rectify any omissions in the electoral lists.

*1098th meeting,
2 June 1960.*

2051 (XXVI). Petition from the Organizing Secretary of the Northern Kamerun Democratic Party (T/PET.4/190)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from the Organizing Secretary of the Northern Kamerun Democratic Party concerning the Cameroons under United Kingdom administration,⁴⁸

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of the special representative;

2. *Recommends* that applications for permission to hold political meetings should be considered by the appropriate authorities impartially and in as expeditious a manner as practicable so as to ensure to all political parties, without any discrimination, full freedom to assemble and to express their views;

3. *Recommends* to the Administering Authority that it continue to abide by democratic principles in guaranteeing to the inhabitants of the Territory their right to freedom of speech and assembly.

*1098th meeting,
2 June 1960.*

⁴⁶ See T/PET.4/186, T/OBS.4/73, T/L.977.

⁴⁷ See T/PET.4/189, T/OBS.4/67, T/L.975.

⁴⁸ See T/PET.4/190, T/OBS.4/68, T/L.976.

**2049 (XXVI). Pétition de M. Shufai Yuwar
(T/PET.4/186)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, autorité administrante intéressée, la pétition de M. Shufai Yuwar concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni ⁴⁶,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

*1098ème séance,
2 juin 1960.*

2050 (XXVI). Pétition de la secrétaire de la section féminine du One Kamerun de Modeka (T/PET.4/189)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, autorité administrante intéressée, la pétition de la secrétaire de la section féminine du One Kamerun de Modeka concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni ⁴⁷,

1. *Appelle l'attention* de la pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations du représentant spécial;

2. *Note* la déclaration du représentant spécial de l'Autorité administrante qui a indiqué qu'une enquête a été effectuée et qu'elle n'a révélé aucune preuve à l'appui de l'allégation selon laquelle un certain nombre de Camerounais auraient été arbitrairement empêchés de s'inscrire sur les listes électorales;

3. *Exprime la conviction* que, si des plaintes fondées sont présentées à cet égard, l'Autorité administrante prendra les mesures nécessaires pour rectifier toute omission dans les listes électorales.

*1098ème séance,
2 juin 1960.*

2051 (XXVI). Pétition du secrétaire organisateur du Northern Kamerun Democratic Party (T/PET.4/190)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, autorité administrante intéressée, la pétition du secrétaire organisateur du Northern Kamerun Democratic Party concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni ⁴⁸,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations du représentant spécial;

2. *Recommande* que les demandes d'autorisation de tenir des réunions politiques soient examinées par les autorités compétentes avec impartialité et d'une manière aussi expéditive que possible, afin d'assurer à tous les partis politiques, sans aucune discrimination, le plein exercice de la liberté de se réunir et d'exprimer leurs opinions;

3. *Recommande* à l'Autorité administrante de continuer à observer les principes démocratiques, en garantissant aux habitants du Territoire sous tutelle leur droit à la liberté de parole et de réunion.

*1098ème séance,
2 juin 1960.*

⁴⁶ Voir T/PET.4/186, T/OBS.4/73, T/L.977.

⁴⁷ Voir T/PET.4/189, T/OBS.4/67, T/L.975.

⁴⁸ Voir T/PET.4/190, T/OBS.4/68, T/L.976.